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Protokół  Nr VIII/19 

sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 28 czerwca 2019 r. 

 

Na ogólny stan 17 radnych zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczyło 16 radnych. 

Nieobecny był radny Leopold Kwapisz. W sesji obok radnych uczestniczyli także kierownicy 

wydziałów Starostwa Powiatowego we Włoszczowie, zaproszeni goście oraz przedstawiciele 

społeczności powiatu. Listy obecności w załączeniu. 

  

Podczas VIII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

1. Agnieszka Górska  -  Skarbnik Powiatu 

2. Rafał Krupa   - Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie 

3. Norbert Gąsieniec   -  Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych we Włoszczowie 

4. Grzegorz Józefów  - Dyrektor Regionalny Firmy Aesco Group 

 

Obrady trwały od godziny 915 do 1200. 

 

Porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego na sesję Rady Powiatu Włoszczowskiego o pracy 

Zarządu Powiatu Włoszczowskiego w okresie między sesjami Rady Powiatu 

Włoszczowskiego.  

6. Rozpatrzenie raportu o stanie powiatu i udzielenie Zarządowi Powiatu wotum zaufania. 

7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego Powiatu Włoszczowskiego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2018 r.  

8. Udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu Powiatu  

za 2018 rok. 

9. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie 

za 2018 rok. 

10. Ocena sytuacji ekonomiczno - finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie. 

11. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Kulturalno -

Rekreacyjnego we Włoszczowie za 2018 rok.  

12. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata  

2019 – 2028, 

2) zmian w budżecie Powiatu na 2019 rok, 

3) zmian w Statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie - Szpitala 

Powiatowego im. Jana Pawła II, 

4) zmiany w Uchwale w sprawie stypendium przyznawanego studentom kształcącym się 

na kierunku lekarskim, 
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5) wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat części nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Włoszczowskiego położonej we Włoszczowie przy  

ul. Wiśniowej 10 oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 4457/5, 

6) wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny przez Powiat Włoszczowski nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Krasocin na cele publiczne związane z projektowaną 

przebudową drogi powiatowej Nr 0264T, 

7) udzielenia Parafii Wniebowzięcia NMP we Włoszczowie dotacji z budżetu Powiatu 

Włoszczowskiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane, 

przeprowadzone w 2019 roku przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

13. Wnioski i oświadczenia. 

14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad 

 

Do punktu 1-go/ 

Otwarcia ósmej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał Przewodniczący  

p. Zbigniew Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich radnych oraz 

zaproszonych gości uczestniczących w obradach. 

 

Do punktu 2-go/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że zgodnie z listą obecności na obecny stan 17 radnych  

w sesji uczestniczy 16 radnych, co w świetle prawa czyni sesję zdolną do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Do punktu 3-go/ 

Rada Powiatu 15 głosami "za" zatwierdziła porządek obrad. W głosowaniu nie uczestniczył  

p. Krzysiek. 

 

Do punktu 4-go/ 

Protokół z obrad siódmej sesji Rada Powiatu przyjęła jednogłośnie 16 głosami "za" nie 

wnosząc uwag do jego treści.  

 

Do punktu 5-go/ 

Pan Starosta przedstawił informację o pracy Zarządu Powiatu Włoszczowskiego w okresie 

między sesjami Rady Powiatu Włoszczowskiego tj. od 28 maja 2019 roku do 28 czerwca  

2019 roku, którą załącza się do protokołu.  

Pan Jerzy Suliga odnosząc się do przedłożonej informacji powiedział, że wynika z niej,  

iż Zarząd Powiatu rozpatrzył wniosek Komisji Budżetu. Zapytał, czy wniosek został 

rozpatrzony pozytywnie, czy negatywnie.  

Pan Starosta odpowiedział, że wniosek został rozpatrzony pozytywnie. 

Poinformował ponadto, że w okresie między sesjami Zarząd odbył trzy spotkania  

z mieszkańcami Gmin Włoszczowa, Krasocin i Kluczewsko, a w przyszły poniedziałek 

odbędzie się spotkanie z mieszkańcami Gminy Secemin.  
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Pan Zbigniew Krzysiek powiedział, że nie był obecny podczas zatwierdzania porządku obrad 

i zapytał w którym momencie można składać interpelacje, ponieważ takiego punktu  

w porządku obrad nie ma. 

Pan Przewodniczący poinformował, że interpelacje można składać zawsze.  
 

Interpelacje w formie pisemnej złożył radny p. Krzysiek. 
    

Do punktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący przypomniał, że zgodnie z art. 30 ustawy o samorządzie powiatowym 

Zarząd Powiatu przedstawił Radzie Powiatu raport o stanie Powiatu do dnia 31 maja  

br. Raport obejmuje podsumowanie działalności Zarządu Powiatu w poprzednim roku,  

a w szczególności realizację polityk, programów, strategii, uchwał Rady Powiatu i budżetu 

obywatelskiego. Rada może określić w drodze uchwały szczegółowe wymogi dotyczące 

raportu. W dyskusji nad raportem mogą zabierać głos radni bez ograniczeń czasowych oraz 

mieszkańcy, którzy z taką inicjatywą wystąpili. Takiej inicjatywy do dnia dzisiejszego  

ze strony mieszkańców nie było. P. Przewodniczący zapytał, czy radni mają coś przeciwko, 

aby w pierwszej kolejności głos zabrał przedstawiciel Aesco Group, który omówiłby  

i wprowadził w sytuację finansową Powiatu Włoszczowskiego oraz w sytuację finansową 

ZOZ-u po pokryciu straty za rok 2018.  

Pan Sławomir Owczarek jest zdziwiony, że akurat w tym punkcie ma być informacja 

dotycząca ZOZ-u, ponieważ raport dotyczy stanu Powiatu. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że przedstawiciel grupy Aesco omówiłby raport dotyczący 

zrewidowania wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włoszczowskiego, a w drugiej 

części omówiłby wieloletnią prognozę finansową po pokryciu straty ZOZ za 2018 rok  

i sytuacji Powiatu jaka by wówczas nastąpiła.   

Pan Sławomir Owczarek zwrócił uwagę, że jest to raport za 2018 rok.         

Pan Przewodniczący powiedział, że omawiany jest raport 2018 roku. Po rozszerzeniu 

wiadomości, które zostały wyeksponowane w formie pisemnej poproszony został 

przedstawiciel grupy, który omówi sytuację jaka jest w ZOZ-ie po roku 2018 oraz  

w wariancie pokrycia strat ZOZ-u, ponieważ na tej sesji omówić to trzeba i jest to 

nieuniknione.  

Pan Grzegorz Józefów przedstawił prezentację zrewidowanej wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Włoszczowskiego przed i po pokryciu straty ZOZ. 

Poinformował, że firma Aesco Group została poproszona o zrewidowany raport sytuacji 

finansowej Powiatu z uwagi na to, iż szpital w ubiegłym roku wygenerował stratę, którą 

Powiat jako właściciel szpitala musi w 2019 roku pokryć. Pytanie brzmiało jak będą 

wyglądały finanse i wskaźniki w kolejnych latach i jak to wpłynie na funkcjonowanie 

jednostki. Jeśli chodzi o obsługę zadłużenia to art. 243 ustawy o finansach publicznych, który 

bada wysokość nadwyżki bieżącej z trzech ostatnich lat i średnia ważona pokazuje ile 

środków można przeznaczyć na spłatę w kolejnym roku. Czyli podsumowując jeżeli  

w budżecie domowym zarabiamy np. 5 000 zł, koszty mamy na poziomie 3 000 zł,  

to pozostaje kwota 2 000 zł i to oznacza, że rata zobowiązań jakie są spłacane nie może 

przekroczyć 2 000 zł. W Powiecie nadwyżka bieżąca, czyli to co pozostaje po rozliczeniu 

kosztów życia wynosiła w 2016 roku 3,8 mln zł, w 2017 roku 2 mln zł, w 2018 roku  

2,9 mln zł i prognoza na kolejne lata 2,7 mln zł, 3,5 mln zł itd. Na kolejnym wykresie zostały 
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przedstawione zobowiązania, które są do spłaty oraz poręczenia dla szpitala i to daje kwotę 

około 1,5 mln zł rocznie zobowiązań, które są spłacane z tych 3 mln które zostaje, czyli 

połowa możliwości zostaje wykorzystana. Zadłużenie Powiatu jest niewielkie, ponieważ  

na koniec 2018 roku było na poziomie 13,4%. Tak wygląda sytuacja, jeśli chodzi  

o możliwości spłaty w świetle ustawy o finansach publicznych. Z ustawy wynika,  

że właściciel szpitala jest zobowiązany do przyjęcia sprawozdania finansowego w czerwcu  

i są trzy miesiące na podjęcie decyzji co dalej. Ustawa przewiduje, że można stratę pokryć  

z własnych środków lub podjąć decyzję o przekształceniu szpitala w spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością. Stratę szpitala, która została wygenerowana na poziomie 6,5 mln zł 

minus amortyzacja, to jest około 4,5 mln zł Powiat musi zapłacić z własnej kieszeni.  

W 2019 roku Powiat przekaże wszystkie swoje pieniądze i prawie aż 2,7 mln zł powyżej 

wydatków bieżących, czyli wydane zostanie 2,7 mln zł więcej niż zostało zebrane. Zwrócił 

uwagę jak poległy wskaźniki po spłacie. Jest przekroczenie w 2020 i 2021 roku. O ile strata 

byłaby jednorazowa, to można by trochę zobowiązania przesunąć w czasie i prawdopodobnie 

Powiat byłby lekko zablokowany na najbliższe lata jeśli chodzi o finansowanie inwestycji, 

miałby też mało własnych środków, ale byłyby spełnione wymogi. Ustawa mówi, że jeżeli 

samorząd nie jest w stanie obsługiwać swojego zadłużenia, które jest wyliczane w myśl  

art. 243 ustawy o finansach publicznych, to jest zobligowany do przygotowania programu 

naprawczego, który ma sprawić, że te zobowiązania samorząd będzie mógł obsługiwać. 

Należy przyjąć oszczędności, które mają wygenerować nadwyżkę na takim poziomie, żeby 

samorząd mógł obsługiwać swoje zobowiązania. Jeżeli sprawozdanie finansowe zostanie 

przyjęte i zostanie podjęta decyzja o pokryciu straty szpitala, to prawdopodobnie Powiat 

będzie zobligowany do wykonania programu naprawczego. W 2019 roku, z tego co wskazuje 

sytuacja, będzie podobna strata i nic już nie pomoże, ponieważ w 2020 roku trzeba będzie 

kolejną stratę odnotować. Prawdopodobnie w roku bieżącym, a najpóźniej w kolejnym roku, 

Powiat stanie przed koniecznością wykonania programu naprawczego. Ewentualnie drugą 

opcją jest zmiana formy organizacyjno - prawnej szpitala w spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością,  gdzie strata nie musiałaby być pokrywana z środków bieżących. Jest  

to istotne, ponieważ są wydawane pieniądze jako wydatek bieżący, a to pogrąża wskaźniki. 

Gdyby szpital był w formie spółki prawa handlowego, czy spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością, to stratę dałoby się pokryć z przychodów, czy z kredytu i byłby  

to wydatek majątkowy, więc nie zrujnowałoby to wskaźników, ale pieniędzy od tego też  

by nie przybyło, ponieważ pieniądze też byłyby przeznaczone na spłatę zobowiązań i też  

w dłuższej perspektywie, jeśli będzie dokładane po 4,5 mln zł pożyczając co roku na  

to pieniądze, to prędzej, czy później i tak zdolność się skończy. Jedyną sensowną i logiczną 

formą jest przyjęcie takich reorganizacji w Powiecie, żeby podwyższyć dochody bieżące lub 

obniżyć wydatki bieżące, aby w jakiś sposób zniwelować stratę, którą generuje szpital. 

Kolejnym rozwiązaniem jest, jeśli to możliwe, reorganizacja funkcjonowania jednostki, tak 

aby stratę jak najmniejszą generowała. Powiat nie stać na pokrywanie tak dużej straty  

co roku, czy to będzie w formie wydatku majątkowego, czy bieżącego. Jakieś działania muszą 

zostać podjęte. Zadanie jest dość trudne, ale ustawa będzie wymuszała podjęcie działań.                                                                                                                                                                                                                                        

Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik do protokołu.  
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Pan Przewodniczący podziękował za przedstawienie prezentacji i poprosił radnych  

o zabieranie głosu. Chętnych do dyskusji nie było, więc poprosił o odczytanie uchwały  

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania.        

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w uchwałę. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/58/19 w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 7-go/ 

Pan Przewodniczący poprosił p. Skarbnik o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

Pani Skarbnik odczytała Uchwałę Nr 3048/2019 II Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Kielcach z dnia 24 kwietnia 2019 roku w sprawie opinii o sprawozdaniach 

z wykonania budżetu Powiatu Włoszczowskiego za 2018 rok. Opinia ma charakter 

pozytywny. Kserokopia uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Włoszczowskiego za 

2018 rok. 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu, Środowiska i Mienia 

Komunalnego o przedstawienie stanowiska Komisji do sprawozdań za 2018 rok. 

Pan Zbigniew Krzysiek Przewodniczący Komisji Budżetu, Środowiska i Mienia 

Komunalnego poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie sprawozdanie finansowe 

Powiatu Włoszczowskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu  

za 2018 rok. 

  

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/59/19 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Włoszczowskiego za 2018 rok, którą 

załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 8-go/ 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 

wniosku Komisji dotyczącego udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytuły 

wykonania budżetu za rok ubiegły oraz przestawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Pan Dariusz Mietelski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Uchwałę Nr 1/19 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Włoszczowskiego z dnia 16 maja 2019 roku w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Włoszczowskiego oraz opinię Komisji 

Rewizyjnej o realizacji budżetu Powiatu za 2018 rok. Następnie odczytał Uchwałę Nr 

3061/2019 II Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia  

27 maja 2019 roku w sprawie opinii o wniosku komisji rewizyjnej rady powiatu w sprawie 

absolutorium. Kserokopie uchwał stanowią załączeni do protokołu.         
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Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu 

Powiatu za 2018 rok. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 16 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/60/19 w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok, 

którą załącza się do protokołu. 

 

Pan Starosta podziękował za udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu za wykonanie 

budżetu 2018 roku oraz za udzielenie wotum zaufania.    

 

Pan Przewodniczący ogłosił przerwę, która trwała od godz. 1020 do 1045 po czym obrady 

wznowiono.  

 

Do punktu 9-go/ 

Pan Przewodniczący poprosił p. Dyrektora ZOZ o zabranie głosu w sprawie sprawozdania 

finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie za 2018 rok.  

Pan Rafał Krupa odnosząc się do sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej  

we Włoszczowie poinformował, że 2018 rok został zakończony z wynikiem finansowym 

ujemnym w kwocie 6 682 000 zł. Przychody ze sprzedaży to kwota 38 782 000 zł, łącznie  

z pozostałymi przychodami operacyjnymi i przychodami finansowymi to 40 785 000 zł. 

Koszty na działalności podstawowej stanowiły kwotę 44 289 000 zł, a usługi obce w tym,  

to kwota 10 817 000 zł, podatki to 284 000 zł, a wynagrodzenia 19 195 000 zł. Świadczenia 

na rzecz pracowników 3 907 000 zł, amortyzacja 1 267 000 zł, pozostałe koszty 297 000 zł, 

pozostałe koszty operacyjne 1 774 000 zł. Koszty ogółem to kwota 47 467 995 zł. 

Sprawozdanie zostało przedstawione i zbadane przez firmę Zespół Usług Finansowo - 

Księgowych BILANS - SERVIS Spółka z o.o., to jest sprawozdanie niezależnego biegłego 

rewidenta z badania rocznego sprawozdania finansowego dla Rady Powiatu, dla ZOZ  

za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2018 roku. Zgodnie z zapisami, które radni otrzymali, 

samo sprawozdanie ma wynik pozytywny z wyjątkiem zastrzeżenia wynikającego  

z opóźnienia podpisania sprawozdania finansowego wynikającego z powołania jego osoby  

na stanowisko dyrektora i braku podpisu kwalifikowanego w terminie wymaganym ustawą  

do podpisania sprawozdania finansowego i w związku z tym jest małe zastrzeżenie. 

Oczywiście w opinii biegłego rewidenta jest informacja o zagrożeniach placówki. Jeżeli 

chodzi o sytuację finansową, to wiadomym jest, ponieważ sytuacja finansowa już 

wielokrotnie była omawiana na komisjach i na sesjach, że  sytuacja jest trudna, ale  

w kolejnym punkcie bieżąca sytuacja finansowo - ekonomiczna SP ZOZ będzie chciał szerzej 

powiedzieć o tym, co się dzieje na dzień dzisiejszy, co jest realizowane i co będzie w planach 

do wykonania.             

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do sprawozdania. 

Pytań nie było.  

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej  

we Włoszczowie za 2018 rok. 
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Rada Powiatu 13 głosami "za" i 1 "przeciw" podjęła uchwałę Nr VIII/61/19 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie  

za 2018 rok, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył p. Krzysiek  

i p. Pacanowski. 

 

Do punktu 10-go/ 

Pan Przewodniczący poprosił p. Dyrektora ZOZ o zabranie głosu w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno - finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie. 

Pan Rafał Krupa poinformował, że zgodnie z ustawą o działalności leczniczej ZOZ jest 

zobowiązany do końca maja przedstawić raport o sytuacji ekonomiczno - finansowej 

opierając się o wskaźniki określone w rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 12 kwietnia 

2017 roku. Raport został przekazany radnym na obrady komisji. Raport wskaźnikowy niestety 

nie prezentuje dobrej sytuacji, ponieważ sytuacja w ZOZ-ie jest bardzo trudna i nie widzi 

innej możliwości jak prezentować sytuację taką jaka jest. System wskaźnikowy został tak 

ułożony przez ministerstwo żeby odzwierciedlić sytuację finansową i ekonomiczną podmiotu. 

W podsumowaniu można przeczytać, że z ilości punktów, które można było uzyskać, a w tym 

raporcie było do uzyskania 68 punktów, szpital włoszczowski osiągnął poziom tylko  

3 punktów. Wynika to z przedziałów procentowych we wszystkich zakresach, które  

są oceniane w szpitalu. Jeżeli chodzi o kwestię przyszłościową, to założone zostały działania 

restrukturyzacyjne i w roku 2019 została określona strata na poziomie 5 063 000 zł,  

w 2020 roku 2 715 000  zł  i w 2021 roku 1 339 000 zł. Zostało to sporządzane na podstawie 

wstępnych informacji i tych działań, które na pierwszym etapie zostały podjęte. Z punktu 

widzenia bieżących działań, oprócz działań restrukturyzacyjnych związanych z obniżeniem 

kosztów funkcjonowania, które przynoszą jakieś efekty, ale nie należy spodziewać się,  

że efekty związane z obcinaniem kosztów przyniosą efektowną pozycję finansową, 

skupiliśmy się bardzo mocno nad rozszerzeniem działalności włoszczowskiego szpitala  

w zakresie działań rozwojowych. Kilka działań już zostało wdrożonych, a z najświeższych 

poinformował, iż w dniu dzisiejszym m.in. Rada Społeczna obradowała o godz. 720 w kwestii 

rozszerzenia działalności o dodatkowe oddziały. Jeżeli chodzi o kwestię funkcjonowania,  

to niebagatelną rolę odegrał również p. Wojewoda Dorywalski, który został 

Przewodniczącym Rady Narodowego Funduszu Zdrowia. Jest to wielka sprawa, ponieważ 

mamy tam ambasadora i to dużego jeżeli chodzi o funkcjonowanie. Pomysły, które zostaną 

wypracowane, jeśli pozyskani zostaną lekarze, to w łatwy sposób można wykorzystać. 

Skierował podziękowania dla p. Wojewody, ponieważ bez tego głosu we wtorek na pewno 

nie byłoby informacji, że dla Włoszczowy szykowane są dodatkowe środki na dodatkowe 

działalności. Również praca Zarządu w szybkim trybie, działania bezpośrednie, praca Rady 

Społecznej to wielka sprawa, ponieważ wszyscy są zaangażowani w to, żeby szpital mógł 

funkcjonować. Wniosek odnośnie otwarcia oddziału okulistycznego jednego dnia, chodzi  

o okulistykę zaćmową, został złożony do NFZ i dzisiaj już wiadomo, że jest tryb 

przygotowywania się do ogłoszenia postępowania konkursowego, co nie znaczy,  

że Włoszczowa to dostanie, ale to już jest pierwszy duży krok, ponieważ bez konkursu, bez 

dobrego słowa, bez pieniędzy na pewno nie można by było przystąpić do tych działań. 

Podobnie jeżeli chodzi o ginekologię jednego dnia, o poradnię neurologiczną, czy poradnię 



8 

 

reumatologiczną dla dzieci. Te dwa ostatnie działania, to są takie działania, gdzie jest już  

po konkursie i w tej chwili oczekujemy na ostateczne rozstrzygnięcie konkursów i podpisanie 

umowy. Otwarcie tych dwóch poradni planowane jest od 1 sierpnia. Też zarekomendowane 

są poradnie okulistyczne łącznie z działaniem programów lekowych okulistycznych m.in.  

to są iniekcje oka i leczenia oka w trybie długofalowym. Myśli, że efekt działania będzie 

wymierny. Jest delikatna informacja, że kwota przychodowa na każdym z dwóch oddziałów, 

to jest około 2 mln zł. Nie pozostaje to bez znaczenia jeżeli chodzi o przychody szpitala. Jeśli 

mówi się o przychodach rzędu 40 mln zł włoszczowskiego szpitala, to w tym roku można 

zauważyć, że przychody będą wyższe, ponieważ podejmowane są starania, aby realizować to, 

co nie jest w limicie np. w bardzo szerokim zakresie jeżeli chodzi m.in. o usługi 

gastroentorologiczne. W tej chwili rozszerzane są usługi gastroentorologiczne o możliwość 

realizowania tychże badań w znieczuleniu we włoszczowski szpitalu, czy też endoprotezo 

plastyka w zakresie endoprotez stawów biodrowych i kolanowych, gdzie nadwykonania 

wskazują na to, że przychody w tym roku już będą wyższe. Taki kierunek został przyjęty  

i należy sobie życzyć, żeby efekty docelowe zostały osiągnięte. Podkreślił, że przez okres 

trzech miesięcy pracy doświadczył pomocy, a jest to ważna sprawa, ponieważ widać działanie 

wszystkie ręce na pokład i próby ratowania placówki. Jest to bardzo ważne, widoczne  

i odczuwalne również przez władze wojewódzkie. Odnosząc się do kwestii przyszłościowej 

poinformował, że wpłynęło pismo z NFZ odnoszące się do pisma, które było skierowane  

do Ministerstwa, do Rządu w sprawie bardzo trudnej sytuacji finansowej i w ślad za pismem 

p. Starosty i Zarządu wpłynęło pismo z NFZ, które dość obszernie omawia parametry 

finansowe. Z pisma wynika, iż pomimo, że jeszcze umowy nie ma, to dla Włoszczowy  

są szykowane pieniądze na okulistykę i ginekologię i to jest wielka sprawa. Jest to trochę 

wyjście przed szereg, ale w NFZ ktoś taką informację już uruchomił. Pismo wskazuje również 

na wzrost przychodów od 2016 do 2019 roku, natomiast żeby była jasność nie ma informacji 

o tym w jaki nieproporcjonalny sposób rosły wynagrodzenia m.in. te które wynikały  

ze zmiany ustaw. "W związku z czym informacje oczywiście przyjmujemy z pokorą 

natomiast walczymy dalej o te efekty, które zostały zamieszczone w tym piśmie".  

Od początku roku do dnia dzisiejszego we włoszczowskim szpitalu zostało zrealizowanych 

zabiegów tarczycowych na kwotę ponad 500 000 zł. Jeszcze 2,5 miesiąca temu otrzymaliśmy 

delikatną informację, że jeżeli będzie wykonywane coś niestandardowego, czyli coś co nie 

było wcześniej wykonywane w ramach ryczałtu, to będzie można próbować w sposób 

dodatkowy prosić o zwrot tych środków, a to również pozwala pozytywnie spojrzeć  

na sytuację nawet tego roku. Robione jest wszystko, aby jeszcze finanse bieżącego roku  

w jakiś sposób, na tyle rozsądnie unormować, żeby nie było to zbyt duże obciążenie dla 

Zarządu i Powiatu Włoszczowskiego.  

Pan Dariusz Mietelski wyjaśnił, że głosował przeciw przyjęciu sprawozdania finansowego 

ZOZ za 2018 rok, wie że informacja została sporządzana przez odpowiednio 

wykwalifikowane i wyspecjalizowane jednostki w tej dziedzinie, natomiast nie jest przez 

niego do przyjęcia takie zadłużenie. Uważa, że nie robiąc nic zadłużenie byłoby mniejsze. 

Zwrócił uwagę na wzrost usług obcych o 1,5 mln zł, czyli około 15%, to dużo. Wiadomo,  

że wszystkie ceny rosną, podwykonawcy również chcą więcej zarabiać natomiast dyrekcja 

powinna się temu przyjrzeć. Podkreślił, że nie kieruje tych słów pod adresem obecnego  

p. Dyrektora, ponieważ dyrektorów na przestrzeni czterech lat było chyba pięciu i w jego 
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ocenie "każdy przyszedł tu tylko i wyłącznie trzepać kasę na naszym szpitalu". Jest  

to brutalne, ale prawdziwe. Wzrost wynagrodzenia 16,3% tj. o 2,7 mln więcej. Rozumie,  

że rośnie płaca minimalna, że są pewne ustawowe narzucane przez Skarb Państwa 

zobowiązania wobec pielęgniarek natomiast jest to 16,3% więcej na wynagrodzenia dla 

tonącego okrętu. Pracuje w firmie prywatnej i jako działacz związkowy negocjuje podwyżki, 

ale 0 zł by dostał i jego załoga, którą reprezentuje w momencie kiedy jest takie zadłużenie  

i z tym nie może się pogodzić. Następna sprawa może nie do p. Dyrektora, ale do poprzednika 

"gdzie On jest, to On tak naprawdę tu powinien być i się tłumaczyć, nie ma, co Kostaryka, 

okręt tonie to się ucieka?" Tak to wygląda, jest to brutalne, ale prawdziwe. Konsekwencją jest 

to, że zarówno Starostwo i pracownicy Starostwa Powiatowego ponoszą odpowiedzialność za 

coś, za co nie powinni, jednostki około powiatowe również. "Spójrzcie na siebie, ile mieliście 

podwyżek? Nic. Dobrze pracujecie i nic". Natomiast państwo dyrektorzy poprzedni trzepali 

kasę i uciekli. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

uchwałę w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej  

we Włoszczowie. 

 

Rada Powiatu 14 głosami "za" i 1 "wstrzymującym" podjęła uchwałę Nr VIII/62/19  

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej  

we Włoszczowie, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył p. Krzysiek.                                                             

 

Do punktu 11-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do sprawozdania finansowego Powiatowego 

Centrum Kulturalno - Rekreacyjnego we Włoszczowie za 2018 rok. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum 

Kulturalno - Rekreacyjnego we Włoszczowie za 2018 rok. 

 

Rada Powiatu 13 głosami "za" i 2 "wstrzymującymi" podjęła uchwałę Nr VIII/63/19  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatowego Centrum Kulturalno - 

Rekreacyjnego we Włoszczowie za 2018 rok, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu 

nie uczestniczył p. Krzysiek. 

 

Do punktu 12-go 1 i 2/ 

Pan Przewodniczący poprosił p. Skarbnik o omówienie uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2019 – 2028. 

Pani Skarbnik powiedziała, że nie na wszystkich Komisjach miała możliwość omówić 

wprowadzone zmiany do projektów uchwał dotyczących zmian w WPF i zmian w budżecie. 

Poinformowała, że do projektów uchwał, które otrzymali radni w między czasie zostały 

jeszcze wprowadzone zmiany, które nie mają co prawda wpływu na budżet w zakresie 

zmiany wielkości kwot, ale wynikają one z przesunięć pomiędzy paragrafami bieżącymi,  

a majątkowymi w związku z planowanymi remontami w szkołach. Zmiany są powiązane  
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ze sobą jeśli chodzi o WPF i zmiany w budżecie. Są również zmiany w związku  

z podpisanymi umowami i w związku z tym ulegają zmniejszeniu limity.        

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do omówionych zmian.  

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego 

na lata 2019 – 2028. 

 

Rada Powiatu 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/64/19 w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2019 – 2028, którą 

załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył p. Hamera i p. Krzysiek. 

 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

uchwałę w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2019 rok. 

 

Rada Powiatu 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/65/19 w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu na 2019 rok, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył  

p. Hamera i p. Krzysiek. 

 

Do punktu 12-go 3/ 

Pan Przewodniczący poprosił p. Dyrektora ZOZ o zabranie głosu w sprawie zmian w Statucie 

Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie. 

Pan Rafał Krupa poinformował, że zmiany statutu szpitala dotyczą rozszerzenia działalności 

dodatkowo o poradnię reumatologiczną dla dzieci i Oddział Ginekologii jednego dnia  

i zmiany te były opiniowane na poprzedniej Radzie Społecznej. Natomiast kolejne dwie 

zmiany były opiniowane w dniu dzisiejszym przez Radę Społeczną i wprowadzone przez 

Zarząd, a chodzi o poradnię okulistyczną i Oddział Okulistyki jednego dnia. 

Pan Dariusz Mietelski powiedział, że pamięta, kiedy był zamykany Oddział Ginekologii  

i Położnictwa i zapytał, co się wydarzyło od tego momentu, że będzie otwierany Oddział 

Ginekologii jednego dnia i na czym będzie to polegać. Chciałby usłyszeć konkrety. Zapytał 

jakie skutki finansowe i prawne pociągnęła za sobą decyzja o zamknięciu oddziału.  

Pan Rafał Krupa powiedział, że z punktu widzenia funkcjonowania i potrzeb lokalnych  

podjęta decyzja na pewno nie była najlepsza, natomiast nie był wówczas dyrektorem i nie wie 

jakie były trudności, ale z tego co wie był duży problem z personelem lekarskim. Należy 

również pamiętać, że Oddział Ginekologiczno – Położniczy i Noworodkowy w dużej mierze 

bazuje na porodach i w związku z tym cały mechanizm związany z funkcjonowaniem 

Oddziału Ginekologiczno – Położniczego i bloku porodowego w dużej mierze jest 

uzależniony od ilości porodów. Statystycznie, aby taki oddział kiedykolwiek mógł się 

bilansować, to rocznie musi być między 300, a 400 porodów. Zna jednak szpitale, w których 

realizuje się 100 porodów i jakoś się koniec z końcem wiąże. Decyzja o zamknięciu oddziału  

już została podjęta i nie chciałby bardzo o tym dyskutować. Z punktu widzenia finansowego 

dla szpitala, to z jednej strony być może ona była delikatnie uzasadniona, ale z drugiej strony 

trzeba spojrzeć na to, że koszty bloku operacyjnego nie rozkładają się dziś na trzy oddziały 

zabiegowe, tylko na dwa, w związku z czym koszty bloku operacyjnego i tak pozostały, 
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dlatego dziś trudno powiedzieć o skali oszczędności. Uważa, że w powiecie włoszczowskim 

chcąc żeby szpital funkcjonował Oddział Ginekologiczno – Położniczy kiedyś i tak musi 

powstać. Na ten moment jest to bardzo trudne ze względu np. na dostępność lekarzy 

specjalistów i w związku z tym budując wizję funkcjonowania i odtwarzania funkcjonowania 

szpitala bazując na swoim doświadczeniu pojawił się pomysł ginekologii jednego dnia.  

Nie będzie w tym oddziale części związanej z neonatologią, czyli z noworodkami i porodami, 

tylko same zabiegi ginekologiczne, czyli to co jest związane z operatywą ginekologiczno – 

chirurgiczną w zakresie małych i średnich zabiegów ginekologicznych. Na terenie 

województwa świętokrzyskiego jeszcze takiego oddziału nie było i kiedy był z p. Starostą  

w NFZ, to p. Dyrektor Kiebzak wprost powiedziała, że takich praktyk jeszcze nie było. 

Rozmawiał z konsultantem wojewódzkim p. prof. Chazanem, który zapytał skąd taki pomysł, 

na co odpowiedział, że na terenie innych województw są realizowane takie usługi. Okazało 

się w ostatnim czasie, że bardzo duża ilość porodów w szpitalach nawet kieleckich plus 

jeszcze duże problemy innych szpitali i bloków porodowych na terenie województwa 

świętokrzyskiego spowodowały, że na kluczowych oddziałach województwa 

świętokrzyskiego w Kielcach zaczęły się robić duże zatory nie tylko porodowe, ale również 

związane z operatywą. Ktoś decyzję podjął, że jednak spróbują nam pomóc w tym zakresie 

proponując realizację Oddziału Ginekologii jednego dnia. Jeżeli chodzi o zespół lekarski  

to taki zespół pozyskał. To nie jest zespół lekarski, który będzie pracował codziennie, 

ponieważ to będzie w przedziale raz, czy dwa razy w tygodniu maksymalnie. Pacjentki będą 

zaopatrywane w trybie do 24 godzin, ponieważ tak to działa. Zarekomendowane zostało 

wstępnie pięć łóżek na zabezpieczenie oddziału i będzie realizowane to co było realizowane 

na Oddziale Ginekologiczno – Położniczym, ale w zakresie operatywny jednodniowej.  

Pan Przewodniczący powiedział, że pomimo tego, iż p. Dyrektor wyczerpująco zreferował,  

to co ma zamiar podejmować i realizować, to z jedną częścią musi polemizować.  

W krytycznej sytuacji szpitala i istniejącego Oddziału Ginekologii i Położnictwa urodzeń było 

około 280 w skali roku, ale w wyniku podejmowanych działań i zatrudnienia ginekologa 

pewnej klasy został osiągnięty wzrost urodzeń do ponad 330 w skali roku, a póki co oddział 

się nie bilansował. Z wiedzy jaką ma na podstawie wieloletniej analizy, a takie opracowanie 

posiada wynika, że poziom gwarantujący zbliżenie wyniku finansowego do około 0 to jest 

nieco powyżej 400 porodów, a najlepiej gdyby był na poziomie 400-450. Aczkolwiek nie 

polemizuje i jest całym sercem za inicjatywami podejmowanymi, ponieważ tylko droga  

do zwiększenia po stronie dochodów pozwoli realizować potężne wydatki po stronie 

rozchodów, czyli kosztów i w tej części oczywiście się zgadza. Poprosił, aby to przyjąć 

tytułem dygresji.   

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

uchwałę w sprawie zmian w Statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie - Szpitala 

Powiatowego im. Jana Pawła II. 

 

Rada Powiatu 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/66/19 w sprawie zmian w Statucie 

Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie - Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II, którą 

załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył p. Hamera i p. Krzysiek. 
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Do punktu 12-go 4/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do uchwały w sprawie zmiany w Uchwale  

w sprawie stypendium przyznawanego studentom kształcącym się na kierunku lekarskim. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

w/w uchwałę. 

 

Rada Powiatu 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/67/19 w sprawie zmiany w Uchwale  

w sprawie stypendium przyznawanego studentom kształcącym się na kierunku lekarskim, 

którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył p. Hamera i p. Krzysiek. 

 

Do punktu 12-go 5/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na wydzierżawienie na okres 10 lat części nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Włoszczowskiego położonej we Włoszczowie przy ul. Wiśniowej 10 oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako działka Nr 4457/5. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała 

w/w uchwałę. 

 

Rada Powiatu 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/68/19 w sprawie wyrażenia zgody  

na wydzierżawienie na okres 10 lat części nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Włoszczowskiego położonej we Włoszczowie przy ul. Wiśniowej 10 oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako działka Nr 4457/5, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie 

uczestniczył p. Hamera i p. Krzysiek. 

 

Do punktu 12-go 6/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na przyjęcie darowizny przez Powiat Włoszczowski nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Krasocin na cele publiczne związane z projektowaną przebudową drogi powiatowej 

Nr 0264T. 

Pan Wicestarosta podziękował w imieniu Zarządu i Rady Powiatu Radzie Gminy  

w Krasocinie i p. Wójtowi za to, że grunty zostały przekazane na rzecz Powiatu bezpłatnie. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny przez Powiat Włoszczowski 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Krasocin na cele publiczne związane  

z projektowaną przebudową drogi powiatowej Nr 0264T. 

 

Rada Powiatu 14 głosami "za" podjęła uchwałę Nr VIII/69/19 w sprawie wyrażenia zgody  

na przyjęcie darowizny przez Powiat Włoszczowski nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Krasocin na cele publiczne związane z projektowaną przebudową drogi powiatowej 

Nr 0264T, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył p. Hamera  

i p. Krzysiek. 
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Do punktu 12-go 7/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do uchwały w sprawie udzielenia Parafii 

Wniebowzięcia NMP we Włoszczowie dotacji z budżetu Powiatu Włoszczowskiego na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane, przeprowadzone w 2019 roku przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała 

w/w uchwałę. 

 

Rada Powiatu 13 głosami "za" i 1 "wstrzymującym" podjęła uchwałę Nr VIII/70/19  

w sprawie udzielenia Parafii Wniebowzięcia NMP we Włoszczowie dotacji z budżetu 

Powiatu Włoszczowskiego na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane, 

przeprowadzone w 2019 roku przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, którą załącza się 

do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył p. Hamera i p. Krzysiek. 

 

Do punktu 13-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą składać wnioski, oświadczenia oraz interpelacje. 

Otwarł dyskusję. 

Pan Dariusz Mietelski powiedział, że jest wiele wątpliwości odnośnie szpitala, który jest 

wszystkim bardzo bliski. Pamięta, kiedy kilka lat wstecz jak problemy się nasuwały coraz 

mocniej i były wyeksponowane, jaką krytyką był objęty kiedy powiedział, że odnosi 

wrażenie, iż wszyscy tzn. radni, Starostwo, Starostowie poprzedni i obecni, mieszkańcy  

są zaniepokojeni i wykazują wiele inicjatyw, aby pomóc szpitalowi, natomiast odnosi 

wrażenie, są to słowa sprzed kilku lat i je podtrzymuje, że najmniej wykazują inicjatywy  

i chęci pomocy szpitalowi sami pracownicy. Nie obarcza konkretnych grup, natomiast  

to są stwierdzenia mieszkańców i podtrzymuje je. Być może poniesie tego konsekwencje,  

ale takie są fakty.  

Następnie odniósł się do informacji Zarządu Dróg Powiatowych o planowanych zadaniach  

na drogach powiatowych w 2019 roku, w której pojawia się kilka punktów, a mianowicie: 

wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi powiatowej Kwilina – Chlewice nr drogi 

0237, wykonanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej na odcinku 

Wałkonowy Górne – Krzepin również projekt, wykonanie dokumentacji technicznej 

przebudowa drogi powiatowej Kurzelów – Jeżowice, wykonanie dokumentacji technicznej  

i budowa chodnika w miejscowości Kluczewsko – Komparzów, przebudowa drogi 

powiatowej Oleszno – Krasocin wykonanie dokumentacji, dokumentacja Występy – 

Skorków. Zapytał, jeśli szpital mocno obarcza Powiat, to czy p. Starostowie z punktu 

widzenia życiowego widzą szansę po wykonaniu tych dokumentacji na ich realizację. 

Zapytał, jakie kierunki widzi p. Starosta i co dalej. 

Pan Starosta odnosząc się do pytania odpowiedział, że tak jak już było mówione, niektóre 

dokumentacje nie będą wykonywane. W uzgodnieniu z Wójtami i Burmistrzem będą 

podejmowane decyzje, czy daną dokumentację wykonywać, ponieważ dokumentacja będzie 

niezbędna aby pozyskiwać środki zewnętrzne. Obecnie ustalane jest z Wójtami i Burmistrzem 

co zapisać w zadaniach inwestycyjnych już nawet na przyszły rok i jeszcze jeżeli byłyby 

możliwości pozyskania środków w tym roku i tylko te dokumentacje będą wykonywane. 
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Wielokrotnie już powtarzał, że priorytetem jest zdrowie i w tym momencie szpital. Jeżeli 

dana gmina nie deklaruje w ogóle wkładu do wykonania jakiejś inwestycji, czy remontu i nie 

ma pozyskanych środków zewnętrznych, to do takich inwestycji Powiat nie przystępuje. 

Przykładem może być Wójt Gminy Krasocin, gdzie jest dużo inwestycji, ale cały wkład  

na inwestycje dała Gmina Krasocin i za to bardzo podziękował. 

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, że jest również taka gmina jak Secemin w powiecie 

włoszczowskim i w roku bieżącym środki były zarezerwowane przez kolegów poprzedniej 

ekipy, a póki co nie są one wydawane. Przeprowadzone zostały wstępne rozmowy z Wójtem 

Gminy Secemin z udziałem Starosty, Wicestarosty oraz jego osoby i nie ukrywa, "że coś tam 

chcemy robić, myśli coś dlatego, że siedzi tu również radny Gminy Secemin i pomyśli sobie, 

zresztą takie tezy stawiał na początku, że przewodniczący nie będzie należycie, czy  

na odpowiednim poziomie zabiegał o poziom Gminy Secemin i jej rozwój". Powiedział,  

że p. Strączyński może być spokojny, ponieważ ma to nie tylko na uwadze, ale wstępnie 

ustalone zostało w ramach złożonych projektów dotyczących dróg na których zostały 

wyrządzone szkody przez nawalne deszcze i ujęty został projekt drogi Czaryż w kierunku 

Bałkowa. Droga ta leży po części na terenie Gminy Secemin, a po części na terenie Gminy 

Bałków. Jest wstępne porozumienie Wójtów, że jeżeli zostaną uzyskane środki finansowe  

w ramach nawalnych deszczy, czyli uszkodzeń klęskowych, to tymi kolejnymi procentami 

Wójtowie chcą się podzielić i za to podziękował. Zwrócił się do p. Strączyńskiego mówiąc,  

że również został wzięty pod uwagę, fragment drogi Wałkonowy - Krzepin, ale nie  

w miejscowości Krzepin, ponieważ tam jeszcze da się funkcjonować, tylko Wałkonowy 

Górne w kierunku Krzepina. Fragment ten, nie wykonany przez lata, również został 

zgłoszony w ramach powodziówek. Kolejny krótki odcinek drogi powiatowej wykonywanej 

w pierwszej kadencji powiatu włoszczowskiego o długości około 400-500 m, to droga  

w miejscowości Wola Kuczkowska - Kuczków nr 0234T. Stan drogi jest obecnie w stadium 

rozpadu i droga zyskała aprobatę Starosty, Wicestarosty, którzy się zaangażowali na terenie 

Gminy Secemin, przyjeżdżając i oglądając jej stan. Droga również uzyskała aprobatę Wójta, 

który udźwignie swój udział w tej powodziówce. Ma nadzieję, że Starostwie nie spoczną nim 

dobrną do celu i pozyskają 80% środków, a wówczas jeśli 20% dołoży wójt bądź wójtowie, 

tam gdzie skład dróg leży na przestrzeni dwóch gmin, to nie będzie aż tak dużo. Za wstępne 

decyzje podziękował, aczkolwiek ma świadomość, że zapowiedź to jeszcze nie sukces. 

Poinformował, zwracając się do p. Strączyńskiego, że również odbyła się wizytacja 

wykonanych częściowo prac zabezpieczających na wiaduktach Gminy Secemin. Oczywiście 

jest to bieżące załatwienie sprawy i wydatek w tym budżecie, który przewidywany nie był 

rzędu ponad 620 000 zł. To jest tzw. bieżący ratunek, ale dla zaspokojenia ciekawości  

p. Strączyńskiego poinformował, że wiadukt w miejscowości Ropocice zyskał daleko idące 

uznanie komisji i został zakwalifikowany również do wiaduktów klęskowych. Znajduje się 

tam potężna wyrwa spowodowana przez nadmierne opady wody, przecieki i jeśli to się 

powiedzie, to poziom dotacji sięgnąłby 80%, a nie 50%. Poinformował o tym, aby  

p. Strączyński miał świadomość, że ta bojaźń ze strony p. Strączyńskiego polegająca na tym, 

"że sobie nie poradzimy, my się tu rozumiemy i póki co sobie wzajemnie pomagamy, 

aczkolwiek nie odbywa się od rozmów powiedzmy nacechowanych różną wizją poglądów i to 

trzeba rozumieć, docenić, ale póki co idziemy w kierunku mam nadzieję dobrym".            



15 

 

Pan Jerzy Suliga zaprotestował przeciwko nierównemu traktowaniu radnych, ponieważ 

niektórym radnym takim jak on nie pozwala p. Przewodniczący zadać interpelacji ustnie,  

a niektórym, którzy nie zadają interpelacji, tak obszernie odpowiada. 

Pan Przewodniczący powiedział, że nawet nie przyszło mu do głowy, że może kogoś 

dyskryminować. Zapewnił, że te pytania, na które teraz podjął polemikę ustną zaległy w jego 

pokładach myślowych od samego początku kadencji, kiedy tą funkcję objął. Będąc  

w bieżącym tygodniu na sesji Rady Gminy Moskorzew też miał "odgrzewane kotlety"  

w postaci przeróżnych informacji, z którymi potrafi sobie radzić i to czynił. Nie ma tu 

złośliwości i poprosił, aby tak tego nie odbierać. Pozwolił sobie na szerszy komentarz, 

ponieważ Gmina Secemin i stan wszystkich dróg razem wziąwszy jest mu wyjątkowo znany, 

natomiast każda inna gmina trochę mniej, co wcale nie oznacza, że się uchyla od tego, żeby 

poznać i współuczestniczyć w podejmowaniu decyzji w skali Powiatu. 

Pan Starosta poinformował, chociaż mówił już o tym na sesji Gminy Włoszczowa  

i informacja zapewne jest już znana, że zostało złożonych pięć wniosków z funduszu dróg 

samorządowych. Na przebudowę drogi w miejscowości Czostków koszt brutto zadania jest 

planowany prawie na 928 000 zł. Następnie przebudowa drogi Konieczno - Modrzewie  

są tam dwa odcinki drogi, ponieważ środek nie jest zgłoszony, gdyż ma tam być jeszcze 

wykonywana kanalizacja, koszt zadania brutto to prawie 2,9 mln zł. Przebudowa drogi 

powiatowej w miejscowości Skorków o wartości 3,9 mln zł. Przebudowa wiaduktu na terenie 

Gminy Secemin w miejscowości Bichniów, przewidywany koszt zadania to 2,8 mln zł oraz 

remont drogi Czarnca - Kąty. Jeżeli chodzi o te zadania, to były przeprowadzone rozmowy  

z Wójtami. Są zabezpieczone środki z Gminy Krasocin na jedną inwestycję, która jest 

zgłoszona, natomiast na pozostałe nie umie w tym momencie powiedzieć, ponieważ jeżeli 

będzie dofinansowanie w wysokości 50%, to Powiat nie będzie miał możliwości, aby dołożyć 

środki bez pomocy gmin, gdyby nawet wnioski przeszły, a są sygnały, że tak będzie. Zostaną 

wówczas jeszcze raz przeprowadzone rozmowy z Burmistrzem i Wójtami, czy 

partycypowaliby w kosztach, czy odkładamy dane remonty i inwestycje. 

Pan Wicestarosta poprosił Dyrektora ZDP, aby poinformował o aktualnej sytuacji szacowania 

strat, jak wygląda to na terenie Powiatu Włoszczowskiego. 

Pan Norbert Gąsieniec poinformował, że komisja ds. szacowania szkód pracuje. Są już 

objechane i sprzedmiarowane prawie wszystkie odcinki, które zostały wstępnie zgłoszone.  

W tej chwili prace trwają nad opracowywaniem przedmiarów i kosztorysów, które będą 

przekazane z protokołem do Wojewody. Czas jest najprawdopodobniej do 24 lipca.  

Pan Przewodniczący zwrócił sie do p. Dyrektora ZDP mówiąc, że rozumie, iż termin zostanie 

dotrzymany i w niczym uwłaczać nic nie będzie, gdyż wszystko będzie policzone. Poprosił, 

aby liczyć realnie i nie przeszacowywać. 

Poinformował, że po wstępnym uzgodnieniu z p. Starostą kolejna sesja planowana jest 

wstępnie na 19 sierpnia na godzinę 1510. Jeżeli jednak pojawiłaby się konieczność związana 

np. z korektami budżetowymi, to wówczas będzie trzeba sięgnąć po sesję na zasadzie 

ekspresowego tempa. Zbliża się okres urlopowy, w związku z czym życzył wszystkim 

wypoczynku i powrotu do pracy z podwójną energią.   
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Do punktu 14-go/ 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad ósmej sesji został w całości wyczerpany. 

Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji. Ogłosił zamknięcie ósmej sesji 

Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji 2018 – 2023.  

 
 

 

Protokołowała         Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Agata Tomasik               Zbigniew Matyśkiewicz 

 

 

 

 

 


